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Obec 
informuje

ZPRÁVY ZASTUPITELSTVA,  RADY A OBCE

8. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
OBCE SE USKUTEČNÍ V PONDĚLÍ 
27. 2. V 17:OO V KLUBOVNĚ OÚ

28. SCHŮZE RADY OBCE 
1O. 1. 2O24: USNESENÍ
Rada obce v souladu s ustanovením § 102 zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů:
VÝPIS VYBRANÝCH USNESENÍ  — ÚPLNÉ ZNĚNÍ  NA UZOB.CZ/HODSLAVICE
2b/28R/2O24 Rada obce Hodslavice ZAMÍTÁ  Rámcovou smlouvu o dílo 

s obcí Sedlnice o využití Televizního studia Sněženka 
v Sedlnicích.

2c/28R/2O24 Rada obce Hodslavice PROJEDNALA  doporučení kulturní 
komise o využívání loga obce a záštity obce na společen-
ské akce a POVĚŘUJE  kulturní komisi návrhem pravidel 
pro spolupráci organizátorů akcí s obcí.

2d/28R/2O24 Rada obce Hodslavice BERE NA VĚDOMÍ  návrh rozpočtu 
kulturní komise na kulturní akce pro rok 2024 a začle-
ňuje je do návrhu rozpočtu obce na rok 2024

3/28R/2O24  Rada obce Hodslavice SCHVALUJE  výběr nejvhodnější 
nabídky na výkon technického dozoru investora a ko-
ordinátora BOZP pro stavbu „Stezka pro chodce a cyk-
listy Hodslavice - Mořkov, Nové Domky“ dodavatele 
Ing. Tomáš Tisovský a POVĚŘUJE  starostku podpisem 
příkazní smlouvy s dodavatelem dle návrhu.

4/28R/2O24  Rada obce Hodslavice SCHVALUJE  výběr nejvhodnější 
nabídky na výkon technického dozoru investora a ko-
ordinátora BOZP pro stavbu „Revitalizace objektu Spo-
lečenský dům Hodslavice č. 4“ dodavatele STEMON 
Holding, s. r. o. a POVĚŘUJE  starostku podpisem příkazní 
smlouvy s dodavatelem dle návrhu.

5/28R/2O24  Rada obce Hodslavice PROJEDNALA  návrh rozpočtu obce 

a návrh seznamu investičních akcí na rok 2024. Návrhy 
PŘEDKLÁDÁ  k projednání a připomínkování investiční 
komisi (ve spolupráci s finančním výborem) do termínu 
29. 1. 2024.

6/28R/2O24  Rada obce Hodslavice SCHVALUJE  vrácení dotace při-
dělené z rozpočtu Moravskoslezského kraje na reali-
zaci projektu „Revitalizace centra Hodslavic“ v rámci 
dotačního „Programu na podporu přípravy projektové 
dokumentace 2022“ v plné výši obdržených investič-
ních prostředků.

7/28R/2O24  Rada obce HODSLAVICE  schvaluje zvýhodněné předplatné 
grafických služeb na aplikaci grafické identity a další prá-
ce v rozsahu 100 hodin u firmy Panfolk, s. r. o. dle nabídky.

29. SCHŮZE RADY OBCE 
3O. 1. 2O24: USNESENÍ
Rada obce v souladu s ustanovením § 102 zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů:
VÝPIS VYBRANÝCH USNESENÍ  — ÚPLNÉ ZNĚNÍ  NA UZOB.CZ/HODSLAVICE
2b/29R/2O24 Rada obce Hodslavice BERE NA VĚDOMÍ  informaci k do-

pravně bezpečnostnímu řešení u základní školy.
3/29R/2O24  Rada obce Hodslavice BERE NA VĚDOMÍ  návrh komise pro 

územní rozvoj, plánování a investice k seznamu inves-
tičních akcí a rozpočtu obce a PŘEDKLÁDÁ  jej zastupitel-
stvu obce ke schválení.

4a/29R/2O24 Rada obce Hodslavice BERE NA VĚDOMÍ  návrh komise pro 
územní rozvoj, plánování a investice k seznamu inves-
tičních akcí a rozpočtu obce a PŘEDKLÁDÁ  jej zastupitel-
stvu obce ke schválení.

4 b/29R/2O24 Rada obce Hodslavice BERE NA VĚDOMÍ  rezignaci Jiřího 
Vičana na členství v kontrolním výboru.

4c/29R/2O24 Rada obce Hodslavice SCHVALUJE  cenovou nabídku na 
autorský dozor na stavbu „Stezka pro chodce a cyklisty 
Hodslavice -Mořkov, Nové domky“ od dodavatele 360 
DEGREES CONSTRUCT, s. r. o., Valašské Meziříčí, do 

Rok 2023
v Klubu důchodců Hodslavice

L IBUŠE CZYŽOVÁ

Milí členové klubu, vážení spoluobčané,
vystřídala se čtyři roční období a opět je tady čas bi-

lancovat naši práci. Mnohé se změnilo a i ta zmiňovaná 
roční období často ovlivňovala konání našich akcí. Ně-
které akce se přesouvaly v čase, jiné jen v místě konání 
z důvodu nepříznivého počasí.

Plán práce se řídí jednak tradicí a také lidovými svátky: 
Velikonoce, škračení vajec, poutí, adventem i Vánocemi.

Po Novém roce se obvykle pomalu rozjíždějí klubové 
úterky, naopak v plném nasazení probíhá příprava spole-
čenského plesu s bohatou tombolou a tanečním vystou-
pením. Úspěšný ples se konal 28. 1. 2023.

V únoru jsme se sešli v Kuželna baru při přátelském 
klání v kuželkách. Je to oblíbená a tradičně hojně na-
vštěvovaná akce. Pro širokou veřejnost jsme uspořádali 
přednášku Řez ovocných stromů.

Během března jsme pilně připravovali výrobky na ve-
likonoční jarmark. Členové klubu zhotovili mnoho ozdob 
a jiných výrobků, které přispěly k úspěšné akci. Prodalo 
se téměř vše, co bylo nabízeno. Kromě toho jsme se sešli 
v klubovně u kávy nebo čaje při příjemném posezení.

Skupina členů klubu předvedla pro 1. - 4. třídu ZŠ 
draní peří a pletení tatarů. Výborná ukázka spolupráce 
KD a ZŠ a setkání generací.

Věrni tradicím jsme v dubnu zajeli do Beskydského 
divadla v Novém Jičíně.

Květnové akce byly také zajímavé. Exkurze do maso-
kombinátu Krásno ve Valašském Meziříčí a pak zájezd 

na Baťův kanál a do Strážnice. Sportovní odpoledne se 
škračením vajec na fotbalovém hřišti přilákalo velký 
počet členů.

Úspěšně náš klub reprezentovala skupina členů klubu 
na okresní akci, sportovním odpoledni v Bartošovicích. 
Odnesla si 1. místo ve Woodballu v jednotlivcích a 3. mís-
to v celkovém hodnocení družstev.

V závěru prázdnin se účastnili někteří členové dvouden-
ního zájezdu do Polska – Krakova, Zakopaného a termálů 
B. Tatranská. Zájezd pořádal Klub seniorů Hostašovice.

Velmi se vydařil wellness pobyt v Rožnově p/R 
11.–13. 9. 2023. Bylo velmi teplé, téměř letní počasí. 
V provozu byl venkovní bazén, což bylo velice příjemné. 
V Rožnově jsme navštívili i výstavu ledních soch a na-
vštívili jsme výrobnu svíček s komentovanou prohlídkou. 
Závěrečné odpoledne jsme strávili na Pustevnách. V září 
bylo možné zajet do divadla v Novém Jičíně.

V měsíci září se také uskutečnila velmi zajímavá 
beseda s paní Mikšíkovou, která se zabývá komunitní 
prací v obci. Získali jsme informace o možnostech růz-
ných sociálních služeb a o způsobech, jak žádat o finanční 
příspěvky na energie, bydlení apod.

10. října jsme opět soupeřili Horní konec proti Dolní-
mu konci v kuželkách. Při večeři jsme si vyjasnili klady 
i zápory zvolené taktiky. Hlavně jsme se příjemně poba-
vili a máme na co vzpomínat.

10. listopadu se ve společenském domě konala výroční 
schůze s programem a večeří. Tradičně se vybíral členský 
příspěvek a netradičně jsme změnili název klubu na Klub 
seniorů Hodslavice.

V prosinci jsme navštívili v Olomouci vánoční trhy. 
Tento měsíc byl také ve znamení příprav a uskutečnění 
celostátní akce Česko zpívá koledy s Deníkem.

Klub důchodců řídí sedmičlenný výbor, máme 116 
členů z toho 14 čestných členů. Organizujeme akce pro 
své členy i pro veřejnost. Spolupracujeme s jinými orga-
nizacemi i OÚ.

Děkujeme za práci všem našim členům, děkujeme za 
pomoc OÚ, děkujeme všem občanům, kteří se našich akcí 
zúčastňují a i jinak naši činnost podporují.
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Co nového
pod Trojačkou

ZPRÁVY KULTURNÍ  KOMISE  A SPOLKŮ

MASOPUST 2O24
Michaela Čípová Rivcová, Vlastimil Socha

V sobotu, 3. 2. 2024 se v Hodslavicích uskutečnil druhý ročník 
obnoveného masopustu. „Pracovní skupina“, složená z členů Kul-
turní komise a Evy Sulovské na této akci pracovala již od listopadu. 
Týden před akcí jsme sledovali počasí a přáli si, aby nám to vyšlo. 
Když jsme se všichni probudili do očekávaného sobotního rána, ne-
mohli jsme si více přát. Teplo a jasná obloha slibovala, že bude krásně!

 Sraz masek byl od 13:30 v hospůdce u Žida, čímž jim děkujeme za 
poskytnutí skvělého zázemí! Masky se strojily, všichni si pomáhali, 
padla už i nějaká ta štamprlička. Kdo již byl ustrojený, zdobil povoz 
s koňmi a mohl si již skočit do skoku s kapelou.

 Ve 14 hodin požádal Laufr pana místostarostu, který zastou-
pil nemocnou paní starostku, zda může průvod do dědiny. Dostali 

jsme jeho svolení, muzikanti se s nástroji usadili na kočáře, průvod 
se seřadil a mohlo se vyjít. V čele šel voják s markytánkou, kteří 
bubnováním upozorňovali na průvod. Kapela hrála a zpívala a celý 
průvod se nesl v duchu očekávání a veselí.

Už první zastávka nás všechny překvapila. Čekala tam na průvod 
spousta lidí, most byl plný. Občané z „dolního“ se nenechali zahanbit 
a hned první zastávka nasadila velmi vysokou laťku, kdy si přichystali 
spoustu výborného pohoštění! Nechyběly tradiční koblihy, koláčky, 
jednohubky, klobásky, obložené chleby… No nedalo se to vše ani sníst. 
Medvěd vytancoval přítomné dámy, přidali se i ostatní a bylo hned 
od začátku pěkně veselo.

 K průvodu se tedy připojily další masky, ale i občané bez masek 
a šlo se k druhé zastávce, která byla u Květinky. I tady již čekalo plno 
lidí a tradičně nezklamalo ani výborné a bohaté občerstvení. Znovu 
jsme si mohli pochutnat na koblihách, obložených chlebech, jedno-
hubkách, atd. Květinka připravila výborný svařák, i tady medvěd 
poctivě vytančil přítomné ženy a juchali a tancovali všichni.

maximální výše 100 hodin.
4d/29R/2O24 Rada obce Hodslavice BERE NA VĚDOMÍ  rezignaci Ing. Li-

buše Palacké na členství v sociální a zdravotní komisi, 
rezignace Františka Hasalíka a Ing. Tamary Pokorné 
na členství v komisi pro kulturu, vzdělávání, sport 
a propagaci obce a rezignaci Josefa Kudělky na členství 
v komisi pro územní rozvoj, plánování a investice.

4e/29R/2O24 Rada obce Hodslavice SCHVALUJE  jmenování člena ko-
mise pro územní rozvoj, plánování a investice Ing. Pavla 
Vanducha.

4f/29R/2O24 Rada obce Hodslavice SCHVALUJE  využívání právní po-
radny www.poradnaproobce.cz.

POPLATKY ZA ODPADY
Sazba poplatku za odpad pro rok 2024 je 700 Kč/osobu.
Poplatek je splatný jednorázově, a to do 31. 3. příslušného kalendář-

ního roku nebo ve dvou stejných splátkách, nejpozději v termínech do 
31. 3. a 30. 9. příslušného kalendářního roku. Např. čtyřčlenná rodina 
pošle jednorázově 2800 Kč (nebo 1 400 Kč do 31. 3. a 1 400 Kč do 30. 9.).

POZOR ZMĚNA! ! !
Od 1. 1. 2024 se úleva poskytuje každému dítěti do 18 let v rodině, 

která má 3 a více dětí žijících ve společné domácnosti, a to ve výši 
200 Kč. Úleva se nevztahuje na rodiče. Není potřeba o úlevu písemně 
žádat. Studenti starší 18let platí 700 Kč.

Př.: Rodina se čtyřmi dětmi do 18 let zaplatí za komunální odpad 
3400 Kč (rodiče 2×700 Kč, děti 4×500 Kč).

Př.: Rodina se čtyřmi dětmi z toho 3 děti do 18 let a student 19 let 
zaplatí 3 600 Kč (rodiče 2×700 Kč, děti 3×500 Kč, student 700 Kč).

Platby PŘÍMO NA ÚČET  Obce Hodslavice jsou administrativně méně 
náročné než platba v hotovosti na pokladně. Pokud máte možnost 
zaplatit ze svého účtu, prosíme, UPŘEDNOSTNĚTE  tuto platbu. Známky 
na popelnice Vám doručíme do schránky nejpozději do 1. 4.

Účet obce: 1765703319/0800, variabilní symbol: 1345000xxx 
(za xxx doplníte své číslo popisné). Poplatek je stanoven: Obecně 
závaznou vyhláškou č. 1/2023 o místním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství. Pokud uplatňujete osvobození od platby 
poplatku, doručte vyplněnou žádost NEJPOZDĚJI  do 31. 3.

POPLATEK ZE PSŮ
Poplatek ze psů — sazba poplatku činí za jednoho psa 200 Kč, za 

dalšího psa téhož držitele 250 Kč.
Převodem na účet obce: 1765703319/0800, variabilní symbol: 

1341000xxx (za xxx doplníte své číslo popisné). Držitelé psů prosíme 

o nahlášení úmrtí psa na adresu: podatelna@hodslavice.cz nebo na 
t. č. 556 750 237. Poplatky v hotovosti můžete uhradit na pokladně 
v úřední dny:  pondělí   8:00 - 11:00  13:00 - 17:00

        středa    8:00 - 11:00  13.00 - 17:00
        (prosíme, dodržujte pokladní hodiny!!!)
Pokud se potřebujete zeptat, nebo upřesnit platbu, volejte na tel.: 

556 750 237, nebo pište na mail: ekonom@hodslavice.cz.

STEZKA PRO PĚŠÍ A CYKLISTY
Vážení spoluobčané, tímto Vám sdělujeme, že v měsíci břez-

nu 2024 budou zahájeny přípravné práce v rámci realizace stavby, 
Stezka pro chodce a cyklisty Hodslavice — Mořkov - Nové domky‘‘. 
Přípravné práce se budou týkat především úpravy (kácení, ořezy…) 
dřevin. Děkujeme za pochopení.

REKONSTRUKCE SD
Z důvodu rekonstrukce Společenského domu nebude možné od 

března do prosince 2024 využívat jeho prostory.

PŘÍSPĚVKY DO ZPRAVODAJE 
Adresa redakce: Obecní úřad Hodslavice, č. p. 211, tel. 556 750 237, 

e -mail : zpravodaj@hodslavice.cz.
Příspěvky do zpravodaje zasílejte na výše uvedený e -mail, uzá-

věrka čísla je 25. den v měsíci.
O prázdninách se vydává dvojčíslo (červenec - srpen).
Příspěvky zasílejte v editovatelném formátu (.doc, .rtf, .txt), ob-

rázky nevkládejte do textu, zašlete zvlášť v co největším rozlišení a:
• pod článkem napsat jméno autora
• příspěvek opatřit nadpisem -názvem
• příspěvek zasílat jako přílohu (ve sponce), která musí mít stejný 

název jako příspěvek
• při více příspěvcích neukládat do jedné přílohy, ale samostatně
• u zasílaných fotografií uvést popis (ZŠ -zahájení škol. rok atd., 

popř. ZŠ 1, ZŠ 2)
• fotografie zasílejte v minimálním rozlišení kratší strany 2 450 px
• u inzerce sdělit požadovanou velikost zveřejnění (A4, A5, A6, 

A7), popř. počet zveřejnění, dodat v žádané velikosti (pozor, aby leták 
A5 nebyl „nastojato“, popřípadě u dodané větší velikosti s požádáním 
zveřejnění v menší velikosti – pozor na čitelnost textu

Inzerce: zveřejňujeme výjimečně, dle místa, ceník naleznete na Hod-
slavice - Hodslavský zpravodaj. Neinzerujeme půjčování peněz apod.
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Obnovujeme zdroje  
pro budoucnost

Poskytujeme služby 
v odpadovém hospodářství

www.recovera.cz



Děti si mohly vyzkoušet podojit a nakrmit kozy, nakrmit slepičky, 
povozit se na oslíkovi. Další společnou akcí bylo strávené odpoledne 
na fotbalovém hřišti s hodslavskými hasiči.

Hasiči si připravili pro děti skvělý program, děti si mohly prohléd-
nout všechny zásahové auta zblízka a společně s hasiči zasáhnout 
proudem vody připravený terč. Tímto bychom chtěly ještě jednou moc 
poděkovat našim hasičům.

Na konci léta se díky třem šikovným tatínkům mohlo Sluníčko 
účastnit hodslavského Vodohraní. Kde tatínci za klub Sluníčko vy-
bojovali první místo. Velké díky patří Tomášovi Kohoutovi, Jakubovi 
Pokornému a Václavovi Minářovi a jejich malým sluníčkům.

Podzim jsme ve sluníčku přivítali s Divohrátky pod vedením Barči 
Minarčíkové. Barča děti seznámila se svými hudebními nástroji, na kte-
ré si mohly zkusit zahrát. Poté si děti s Barčou zazpívaly a zatancovaly.

Poslední hernu v roce 2023 jsme ukončili posezením u vánočního 
stromečku, kde na děti čekaly malé dárečky od Ježíška.

Během roku jsme se také připravovali s dětmi na obecní akce. 
Vystoupili jsme na dni obce a na rozsvícení vánočního stromu. Klub 
Sluníčko se také podílel svým vystoupením v programu pro porotu 
v soutěži Vesnice roku.

Na závěr bychom chtěly poděkovat všem maminkám a jejich dě-
tem které s námi prožili tento rok. Pevně doufáme, že i v roce 2024 
se nás sejde v herničce co nejvíc a to už pod novým vedením Marie 
Švidraňové a Barbory Žitníkové.

Herna je otevřená každé uterý od 9:00 - 11:00 v přízemí Základní 
školy Hodslavice. S radostí uvítáme všechny nové maminky s dětmi.

 Nejtěžším úkolem je vždy dodržet časový harmonogram a včas 
vyrazit na další zastávku. Průvod se vydal přes Lechu k bytovkám. 
Ne všichni se mohli k průvodu přidat, ale zamávali na nás z oken 
a někteří dokonce z okna přímo pár jedinců občerstvili nebo stáli 
připraveni s poctivou domácí u plotu.

 Když jsme přicházeli k bytovkám, vypadalo to zprvu, že tady na 
nás zapomněli. Když nás ale slyšeli, vyšli za námi a ani tady se ne-
nechali zahanbit, opět byly koblihy, které prostě k masopustu patří 
a klobásky. Medvěd se znovu statečně zhostil své role a vytancoval 
všechny dámy, zpívalo se s kapelou a už začínalo být pěkně „veselo“.

 Dále se průvod vydal obejít mateřskou školku a poté nás hasiči 
opět bezpečně „převedli“ přes silnici, kterým tímto děkujeme za spo-
lupráci a vydali jsme se podél hřbitova na „plac“, kde jsme se u sochy 
Františka Palackého společně znovu vyfotili. Z placu se šlo kolem 
budovy Coopu na „Balkán“ a čekala nás poslední zastávka u č. p. 15.

 Tady už nás bylo opravdu hodně, těšili jsme se z bohatého občer-
stvení, kdy byly opět koblihy, chlebíčky, jednohubky, toasty a další. 
I tady pronesl Laufr svou řeč, jako na každé zastávce, medvěd napo-
sledy poctivě protančil všechny dámy a ostatní ho v tom nenechali 
samotného. Blížící se soumrak nám pomohl v rozhodnutí, že je po-
třeba se již vydat do kulturního domu.

 V kulturním domě čekalo na všechny bohaté občerstvení, k po-
slechu i tanci hrála cimbálová muzika. Hodslavjani ukázali, jak skvě-
le se umí bavit, parket byl neustále plný! V 19 hodin vyzval Laufr 
k pochování basy. Eva Sulovská přiblížila přítomným tradice ohledně 
Masopustu, děkujeme jí, že se s námi podělila o své znalosti a mohli 
jsme mít Masopust zase lepší a tak, jak má být. Ženy si u pochování 
basy „poplakaly“, ale potom už byl na řadě „řeťaz“, kdy masky v ně-
kolika kolech poctivě vytančily přítomné v sále. Kapela hrála opravdu 
úžasně a všichni přítomní ten večer „protančili střevíce“.

 Chtěli bychom všem opravdu moc poděkovat. Maskám, kterých 
se letos sešlo 40, lidem, kteří připravovali úžasné a výborné občers-
tvení na zastávkách a všem, kteří se jakkoli na Masopustu podíleli. 
Byli jste všichni skvělí a věřím, že jsme si to opravdu užili! Už nyní se 
můžeme těšit na další Masopust, který bude v termínu 1. 3. 2025, tak 
si nezapomeňte datum poznačit a těšit se.

VALNÁ HROMADA 
T. J. SOKOL HODSLAVICE

Tělocvičná jednota Sokol Hodslavice oznamuje svým členům, že 
se v pátek 8. března 2024 v 18.00 hod. v klubovně Obecního úřadu 
v Hodslavicích uskuteční valná hromada.

KLUB SLUNÍČKO
Petra Bartoňová, Tamara Pokorná

Každé úterní dopoledne od září do května jsme trávili společný čas 
v naší herničce. Rok 2023 byl pro klub Sluníčko plný zajímavých akcí. 
Na náš první společný výlet jsme vyrazili do herny v Novém Jičíně 
Mozaika, kde si mohly děti pohrát s novými hračkami a maminky si 
dopřály dobré kafe.

Když nám začalo přát počasí vyrazili jsme na výlet na rodinnou 
farmu v Bludovicích – Farma Bludička, kde nás milé přivítali a pro-
vedli majitelé farmy.
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areálu U Sachovy studánky na výcvik. Další 
zvláštností bylo, že místo 51 žáků v pondělí 
nastoupilo 41 žáků a v pátek jsme rodičům 
předali žáků 30. Nějaká viróza zlikvidovala 
postupně 11 dětí a další možná onemocněli 
po návratu, projevuje se, že děti nejsou tak 
odolné jako dříve. Z legrace jsem si říkala, že 
někteří mají při delším pobytu venku otravu 
kyslíkem a mají malou fyzičku. Bohužel se 
má průpovídka potvrdila.

No, to bylo moje malé povzdechnutí…
Teď k samotné realizaci kurzu. Největší 

část byla tvořena lyžařským výcvikem po 
družstvech na svahu, kde někteří zvládali 
jízdu ihned, jelikož jsou lyžaři a své umění 
pouze zdokonalovali. 13 dětí však stálo na 
lyžích úplně poprvé. Pochopit, že do za-
pnutého vázání se lyžák nevejde, že lyže má 
hranu, která drží a plochu, která jede, že na 
svahu je vrstevnice, na které se lépe vstává 
než na spádnici, byl pro některé z nich velký 
problém. Všichni to pochopili až ve středu, 
kdy jsem jásala, že už nepadáme a pochopili 
jsme, že je méně namáhavé stát a nepadat. 
Ve čtvrtek odpoledne jsem byla na vrcholu 
blaha, protože všechny „Sněženky“ – tedy 
ty děti, u kterých si lyže většinou dělaly, co 
chtěly, vyjely na velké pomě k 7. sloupu a růz-
ně kvalitními oblouky sjezdovku sjely.

Kurz však není jen o lyžování. První ve-
čer proběhlo důležité poučení, seznámení 
s řádem kurzu i rekreačního střediska. Pak 
paní učitelka Váňová měla připravený super 
Palackého kvíz, kde v různých oblastech vě-
domostí žáci soutěžili v pětičlenných týmech. 
Právě zde dostali placku „Jsem vítěz“.

V úterý paní učitelka Hegarová měla 
přednášku na téma Nebezpečí na horách 
a pak děti prakticky poskytovaly první 
pomoc při poranění kostí a kloubů. Po ná-
cviku děti čekalo překvapení. Paní učitelka 
Lukášová (dnes Šubová) dorazila se svým 
manželem Zbyňkem, aby nás všechny in-
formovali o novinkách v oblasti lyžování. 
Beseda o vzniku firmy SNOWFEET, s. r. o. 
byla zajímavá a poučná. Mohli jsme se ptát 
na vznik firmy, obrat, propagaci a produk-
ty. A ještě větší překvapení nastalo, když 
dva vzorky krátkých lyží darovali naší škole 
a děti je hned testovaly.

Ve středu si s našimi plány pohrálo po-
časí a my místo dopolední procházky jeli na 
svah – podle předpovědi mělo do oběda být 
slušně a po obědě a večer pršet. Po obědě 
jsme zvolili odpočinkový program. Auto-
busem jsme vyjeli na Pustevny, prošli se po 
okolí, zhlédli Ledové sochy – Noemovu ar-
chu. Na Libušíně si dali čaj, někteří fotku se 
známou herečkou Klárou Cibulkovou a au-
tobusem vrátili zpět k Zavadilce a k zaslou-
ženému odpočinku na ubytování. Po večeři 
někteří odpočívali a zbytek se utkal v turnaji 
v bowlingu.

Ve čtvrtek jsme celý den strávili na svahu. 
V poledne jsme si dali v restauraci výbornou 
gulášovou polévku a čaj, odpočinuli jsme 
si a odpoledne znovu malovali oblouky ve 
sněhu. Večer proběhlo vyhodnocení celého 
kurzu i úklidu na pokojích. Velmi překvapili 
Adam Turanský a Pavel Schneider, kteří měli 
plný počet a tři hvězdičky k tomu. (Takové 
muže by chtěla asi každá z nás mít doma?). 
Poté proběhla diskotéka v maskách s pro-
gramem. Únava se však na všech projevila, 
takže ani k prodloužení večerky nedošlo.

A byl už pátek. Dopoledne lyžování – 
vydrželo pouze 20 dětí, zbylí byli natolik 
unaveni, že si na svah netroufli a raději od-
počívali na pokojích. Po obědě jsme sbalili 
své věci, uklidili a vydali se k domovu.

Letošní lyžák byl úspěšný, nikdo (ani já) 
se nezranil a všichni jsme si ho užili.

POZVÁNKA 
— PĚTKRÁT 
SPOLEČNĚ

 
Chcete nasát atmosféru dob minulých? 

Zajímá vás historie blízkého okolí?
Přijeďte dne 26. 3. 2024 do Valašského 

Meziříčí do zámku Žerotínů, kde pro vás 
bude od 16.30 hodin připravena komento-
vaná prohlídka zdejšího krásného zámku se 
zajímavou historií. Bližší informace zveřej-
níme na sociálních sítích, Těšíme se na vás!

Školní 
zprávičky

ZŠ A MŠ FRANTIŠKA PALACKÉHO HODSLAVICE

PŘEHLÍDKA 
HORNIN 
A NEROSTŮ
Renata Pernická

Dne 4. 1. 2024 v rámci hodin přírodopisu 
k nám do školy zavítal p. Ing. Jozef Havelka 
se svou sbírkou nerostů a hornin. Deváťáci 
tak měli možnost je brát do rukou, pracovat 
s nimi, aby lépe poznali jejich vlastnosti. Celé 
cvičení trvalo dvě hodiny a bylo zábavné.

Začali jsme rozdělením asi stovky vzorků 
na nerosty a horniny. Každý žák dostal něko-
lik vzorků a měl rozhodnout, zda jde o hor-
ninu či nerost. Případné chybičky se doladily 
a vzorky jsme společně přiřadili k názvům na 
kartičkách.

Poté jsme si pohráli s horninami, kde po 
krátkém vysvětlení je žáci sami roztřídili na 
vyvřelé, usazené a přeměněné. Z hornin, kte-
ré vznikly působením rostlin a živočichů, byl 
největší zájem o čelist dinosaura. Mohli jsme 
si osahat i zkamenělé plavuně a trilobity.

Celou stupnici tvrdosti jsme skládali ze 
skutečných vzorků. Děvčata pak zaujala 
krása rubínu, safíru či diamantu. Pro hochy 
byl velkým zážitkem meteorit, ale také tektit 
zvaný vltavín.

Další cvičení spočívala v přiřazení typic-
kého vzorku ke známé krajině. Například 
krápník k Punkevní jeskyni, čedič k vodo-
pádům Iguazu, červený pískovec k Velkému 
kaňonu…

Na závěr jsme si zahráli na mana-
žery velkých firem a pokusili se vyrobit 

z nabídnutých surovin požadované výrobky. 
Například ze zlaté rudy zlato, z bauxitu hli-
ník, z magnetitu železo.

Pan Havelka by chtěl naše deváťáky ve-
lice pochválit za jejich aktivitu a zájem, obě 
třídy totiž pracovaly na 1.

DEN ŠÍLENÝCH 
ÚČESŮ
Hana Horáková

Vymyslet originální účes, kterým šoku-
jete okolí? Upustit uzdu své fantazii a vy-
myslet jakýkoliv účes, který na ulici jen 

tak nenajdete? Tak přesně to se nám letos 
povedlo! Na čtvrtek 18. ledna vyhlásili zá-
stupci žákovského parlamentu Den šílených 
účesů. Čím bláznivější, tím lepší! Naši žáci 
i některé paní učitelky upustili uzdu své 
fantazii a opravdu se vyřádili. K vidění byly 
nejrůznější účesy v podobě ptačích hnízd, 
barevných přelivů a paruk, culíčků a dalších 
kreativních účesů s různými ozdobami ve 
vlasech.

„JSEM VÍTĚZ!“
Alena Kulíšková

Tohle si mohou říci všichni žáci, kteří ab-
solvovali Palackého vědomostní kvíz a také 
úspěšně zvládli lyžařský kurz a bezpečně a ve 
zdraví sjeli sjezdovku.

Ano. Píšu o lyžařském kurzu, který 
byl v něčem zvláštní. Poprvé jsme měli 
ubytování mimo sjezdovku a z Retasa na 
Horní Bečvě jsme skibusy dojížděli do Ski 
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BESEDA PRO RODIČE 
PŘEDŠKOLÁKŮ
Renata Pernická

Milí rodiče, přijměte pozvání na besedu 
s názvem „Budeme mít doma školáka“.

Podaří se nám společně zajistit, aby byly 
děti v základní škole spokojené a úspěšné?

Na tyto i další otázky najdeme společně 
odpovědi s Mgr. Pavlem Bílkem, psycholo-
gem a speciálním pedagogem z Pedagogicko-
-psychologické poradny v Kopřivnici.

Beseda se uskuteční v aule základní školy 
dne 15. 2. 2024 v 15.30 hodin.

MATEŘSKÁ ŠKOLA 
V LEDNU 2O24
Paní učitelky z mateřské školy

V Novém roce jsme se s dětmi přivítali 
2. ledna 2024. Těchto prvních pár dní jsme 
se věnovali oslavám nového roku, vzpo-
mínkami na vánoce a zážitkům z vánočních 
prázdnin.

Blížil se den tří králů, a proto i toto téma 
bylo středem vzdělávacích aktivit pro děti. 

V pátek 5. ledna se třída Sluníček a Koťátek 
vydala na zahájení tříkrálové sbírky na ná-
městí v Novém Jičíně, kde jsme viděli přijíž-
dět tři krále v dlouhém zástupu, jak se přijeli 
poklonit k Ježíškovi do Betléma. Po víkendu 
nás tři králové navštívili i v mateřské škole 
a přišli nám požehnat do nového roku.

V dalším týdnu jsme využili lednového 
zasněženého počasí a věnovali se při práci ve 
třídách zimním sportům. Zkoumali jsme, jak 
takový sníh vypadá, jaké má skupenství, jaký 
je, i co vše se s ním dá dělat. Uvolnili jsme si 
ruku na grafomotorickém cvičení při imita-
ci sjezdu na lyžích, nebo si vyrobili vlastní 
papírové lyže, se kterými jsme jezdili po celé 
třídě. Nejvíce jsme si toho sněhu užili venku. 
Jízda na bobech z kopce, stavby sněhuláků 
a iglú na zahradě a také koulovaná, která 
nesměla chybět.

Abychom se v tomto studeném počasí 
ohřáli, rozvíjeli jsme se i v pohybových čin-
nostech. Navštívila naši školku zpěvačka 
Monika, která za námi přijela se spoustou 
zimních písniček, při kterých jsme si pořádně 
zacvičili a zatančili.

V tomto školním roce jsme nově začali 
využívat několik robotických hraček při čin-
nostech s dětmi a můžeme říct, že na některé 
z nich už jsou děti profíci. Oblíbení jsou robo-
ti, 3D tužky, robotická včelka a myška, nebo 
i vláček intelino. Když tyto hračky jsou nám už 
známé, udělali jsme si s dětmi robodopo, které 
se věnovalo jen těmto hračkám a práci s nimi.

V tomto měsíci je také období masopustu, 
a proto i toto téma nám bylo známé. Po celé 
školce se ozývaly zvuky hudebních nástrojů 
a zpěvu, voněly masopustní koláčky, které 
pekli i nejmenší motýlci i starší děti. Dozvěděli 
jsme se, co se v době masopustu i v době půstu 
dělá. Vyrobili jsme si masky a zahájili i maso-
pustní průvod po celé školce se všemi dětmi.

Vyvrcholením týdne byl maškarní rej 
s kouzelnicí Radanou, která nám přivezla 
do školky ukázat několik kouzel, zatančit si 
s námi a rozhýbat celou školku plnou maš-
karních kostýmů.

Konec měsíce nám připomínal trochu 
jarní počasí, ale abychom nezapomněli, že 
jaro ještě nezačíná, opakovali jsme si roční 
období i měsíce zábavnou formou.

A jaký bude únor ve školce a co nás v něm 
čeká? Necháme se překvapit.

12

 

Charita Kopřivnice  tel.:  +420 556 813 637  bankovní spojení: 
Štefánikova 1163/12  e-mail: reditel@charitakoprivnice.cz  1763215389 / 0800 
742 21 Kopřivnice  datová schránka: asu7782  IČO 44937342 
 

Vážení, 
 
před několika dny byla ukončena Tříkrálová sbírka 2024. Téměř všechny charity již mají 
dopočítáno a je zřejmé, že výsledky jsou zase o něco vyšší než loni. 
 
I my v naší charitě s překvapením shledáváme, že jak počet skupinek koledníků, tak i vybraná 
částka je rekordně vyšší. To je samozřejmě dobře, protože nejen pro nás, ale i pro mnohé další 
charity je tato sbírka významnou pomocí v poskytování sociálních služeb znevýhodněným 
skupinám. A jsou to právě tyto znevýhodněné skupiny, které dopady špatné hospodářské 
situace pocítí dvojnásobně. Finanční pomoc pomáhajícím organizacím je právě účelem této 
sbírky. 
 
Podobně, jako v minulých letech, i letos byly zachovány stacionární pokladničky, i sbírka on-
line, tou nejpodstatnější součástí však stále zůstává tradiční fyzické koledování, do kterého se 
zapojilo i mnoho Vašich občanů.  
 
V následující tabulce jsou uvedeny výsledky 
pokladniček z fyzického koledování Tříkrálové sbírky 
v jednotlivých obcí v oblasti našeho působení. Počet 
skupinek zatím neklesá, i když nám odcházejí velmi 
důležití dlouholetí příznivci. Tříkrálová sbírka si 
očividně našla místo i v srdcích mladší generace. Jistě 
to něco vypovídá o důvěře v tuto sbírku, což nás 
samozřejmě těší i zavazuje. 
 
Výsledky všech předešlých ročníků, jako i další 
informace o této sbírce, jsou zveřejněny na našich 
internetových stránkách: 

www.charitakoprivnice.cz  
 

Další informace o částkách v jednotlivých kasičkách, o 
slavnostním zahájení TKS, či využití TKS, o 
plánovaném poděkování pro koledníky a jiné 
zajímavosti z Charity Kopřivnice jsou uvedeny na 
naších Facebookových stránkách: 

 Charita Kopřivnice 
 
Rádi bychom ještě jednou co nejsrdečněji poděkovali 
všem štědrým dárcům, malým i velkým koledníkům a koordinátorům za štědrost, koledování 
a koordinaci Tříkrálové sbírky 2024. Podpora a pomoc, kterou tímto dostáváme, je pro nás 
neocenitelná a pomáhá nám realizovat důležité projekty a podporovat ty, kteří to potřebují. 
Mockrát všem děkujeme za dobročinnost, solidaritu i obětavost. 
 
Bc. Simona Přechová, DiS. 
ředitelka 
 
V Kopřivnici 31. 1. 2024 

  2024 
obec aktivní Kč 
Hájov 4 32949,00 
Hodslavice 12 71169,00 
Hostašovice 5 37427,00 
Kopřivnice 30 286168,00 
Libhošť 11 84132,00 
Lubina 20 115118,00 
Mořkov 14 102491,00 
Prchalov 1 9325,00 
Příbor 14 190650,00 
Rybí 14 91326,00 
Sedlnice 11 64676,00 
Skotnice 4 15605,00 
Štramberk 22 135134,00 
Veřovice 7 72805,00 
Závišice 6 66786,00 
Ženklava 7 35291,00 
Životice 6 29026,00 
celkem 188 1440078,00 

Bc. Simona 
Přechová 
DiS.

Digitálně 
podepsal Bc. 
Simona Přechová 
DiS. 
Datum: 2024.01.31 
11:26:05 +01'00'



14

 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

OBECNÍ ZÁJEZD DO DIVADLA KALICH V PRAZE 
 
  konaný   31.3.2024 
 
Program zájezdu: odjezd z Hodslavic v 6.00 (nástup na prostranství 
vedle Hospody na Fojství), předpokládaný příjezd do Prahy v cca 
11hod. Do 13:00 volný program. Muzikál se hraje od 13:30, délka 
představení je 160min. včetně přestávky. Po skončení se bude konat 
autogramiáda. Poté odjezd domů. 
 

Cena zájezdu včetně vstupenek a dopravy je 1.700Kč/osoba 
 
Vstupenky k zakoupení u:  Michaela Čípová Rivcová  
tel. 774 681 313, rivcovamichaela@seznam.cz 
 
 

Počet míst omezen pouze na 44! 



Společenská kronika obce
NAROZENÍ ,  JUBILEA,  ÚMRTÍ

NAROZENÍ V LEDNU
V lednu se narodil Teodor Grbavčic.
Vítáme narozené dítě do svazku naší obce a přejeme mu mnoho 

štěstí v nastávajícím životě.
JUBILEA V ÚNORU (5O*55*6O*65*7O*75*8O*91)
Jaroslav Erle, Martin Holeňa, Bohuslav Kramoliš, Evžen Horák, 

Martin Pospíšil * Radomír Tyml, Libor Kudělka, Libuše Býmová * 
Věra Mičková, Jiří Kudělka * Bronislav Merenda * Pavel Kudělka, 
Anna Hrušková * Ludmila Mrázová, Jaroslava Rýdlová, František 
Bartončík, Anna Rýdlová *Helena Geryková, Petr Holeňa, Danuše 
Merendová, Miloslav Hub, Jana Kudělková, Františka Palacká * Jan 
Kudělka, Antonín Kramoliš.

Přejeme hodně zdraví, spokojenost a rodinnou pohodu.

ROZLOUČENÍ V LEDNU
V měsíci lednu jsme se rozloučili s panem Jiřím Hankem.
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BŘEZEN 2O24
ZŠ: návštěva zámku Žerotínů VM
akce pro děti a rodiče

2.- 3. 3. 2O24
KK: Zájezd do vinného sklípku
Vinařství a penzion Maňák

22. 3. 2O24
ZŠ: Noc s Andersenem
ZŠ Františka Palackého Hodslavice

31. 3. 2O24
KK: Zájezd na muzikál Biograf Láska
Praha

12. 5. 2O24
KK, ZŠ, MŠ, Sluníčko: Den matek
bude upřesněno

18. 5. 2O24
KČT: 53. Palackého stezka
zápis u Fojtství

24.- 26. 5. 2O24
ZŠ: Vodácký zájezd na Vltavu
akce pro děti a rodiče

31. 5. 2O24
ZŠ: Pohádková cesta (Den dětí)
akce pro děti a rodiče

26. 4. 2O24
Sokol: Pálení čarodějnic
Sokolák

3O. 4. 2O24
FK: Stavění májky
fotbalové hřiště FK Hodslavice

KVĚTEN 2O24
Sokol: Move week 

KVĚTEN 2O24
SDH: Daruj krev s hasiči
po celý měsíc
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FOTO:  D .  PETROVIČ


